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خبر
»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه »حسن شفیع زاده«

 فرمانده توپخانه نیروی زمینی سپاه که ۳۰ فروردین ۱۳۶۶ در آغاز 
عملیات کربلای۱۰ به درجه رفیع شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

گزارش

»دنیای هوادار« از حضور فرمانده کل انتظامی کشور 
در قرارگاه فرهنگی اجتماعی گزارش می دهد؛

سردار اشتری: 3419 واحد صنفی 

متخلف در رمضان پلمب شد

قرارگاه  در  کشور-  انتظامی  کل  فرمانده   - اشتری«  »سردار 
فرهنگی اجتماعی که ستاد فرماندهی کل انتظامی جمهوری 
اسلامی ایران برگزار شد، تاکید کرد: در اجرای ماموریت ها با 
تدبیر، تجهیز، به روزرسانی، برنامه ریزی و پیش بینی باید از 
بروز خسارت ها و صدمات جانی ومالی پیشگیری کرد. قرارگاه 
فرهنگی اجتماعی حول دو موضوع عفاف و حجاب و حفظ 
حرمت ماه مبارک رمضان برخورد و مقابله با کسانی که تظاهر 

به روزه خواری می کنند فعالیت می کند.
فرمانده انتظامی کشور گفت: براساس قانون )۶۳۸ مجازات 
اسلامی( و شرع روزه خواری در ملاء عام و تظاهر به آن از 
مصادیق فعل حرام بوده و جرم محسوب می شود؛ لذا پلیس 
با کسانی که مرتکب جرم شوند برابر قانون برخورد خواهد کرد. 
همان طور که در اطلاعیه پلیس نظارت بر اماکن عمومی 
نیز آمده، رستوران ها، اغذیه فروشی ها، چایخانه ها، آبمیوه 
و بستنی فروشی ها  و به طور کل اصناف مرتبط با پذیرایی 
عمومی و مطبخ ها مجاز به فعالیت از سحر تا افطار نبوده و 
در صورت مشاهده برابر قانون برخورد و واحد مربوطه پلمب و 
به مراجع قضائی معرفی خواهند شد؛ مراکز اقامتی پذیرایی و 
بین راهی، پایانه های مسافربری، فرودگاه ها، ایستگاه های 
راه آهن و بیمارستان ها برای خدمات رسانی با رعایت موازین 
شرعی و حفظ شئونات اسلامی در صورت اخذ مجوز، می 

توانند فعالیت کنند. 
فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران اظهار کرد: طی 
بازرسی هایی که از سوی پلیس نظارت بر اماکن عمومی در 
سراسر کشور به عمل آمده به تعدادی از واحدهای صنفی 
متخلف ماه مبارک رمضان اخطاریه داده و تعدادی نیز پلمب 
شدند. تعداد بازدید از اصناف و مراکز پذیرایی )رستوران ها و 
... ( در سراسر کشور ۱۶۹ هزار و ۴۹۹ مورد، تذکر برای اصناف 
مرتبط با پذیرایی ۷۶ هزار و ۳۶۲ مورد، اخذ تعهد از مراکز 
متخلف از شئونات ماه مبارک رمضان ۲۰ هزار و ۵۹۱ مورد، 
صدور اخطاریه ۱۲ هزار و ۱۳۵ مورد، تشکیل پرونده برای مراکز 
پذیرایی متخلف و معرفی به مراجع قضائی ۲۹۲ فقره، توقیف 
وسایل نقلیه تظاهر به روزه خواری ۱۷۶ دستگاه و ۳۴۱۹ مورد 
پلمب واحدهای صنفی متخلف از شئونات ماه مبارک رمضان 

گزارش  شده است.
وی در خصوص بحث عفاف و حجاب ابراز داشت: ۳۲ دستگاه 
متولی این امر هستند و پلیس نیز یکی از این دستگاه ها به 
شمار می رود که به طور مستمر در این زمینه فعال بوده و می 
طلبد نهاد هایی که در این باره دارای وظایفی هستند بیش از 
پیش به یاری مجموعه انتظامی آمده و سهم خود را در ایفای 

این امر مقدس ادا کنند.
فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران با اشاره به اجرای 
طرح ناظر یک و ۲، گفت: در طرح ناظر یک به موضوع کشف 
حجاب در خودرو و در طرح ناظر ۲ به نظارت بر فعالیت اماکن 
عمومی و فروشگاه ها پرداخته شده که به تمامی فروشگاه ها 
و مراکز خرید اعلام شده که شئونات اسلامی را باید رعایت 

نمایند.
سردار اشتری در خصوص فعالیت در فضای مجازی اظهار کرد: 
فعالیت کاربران و افراد مشهور که تاثیرگذار در شئونات رفتاری 
می باشند بایستی ساماندهی و قانونمند شود و در چارچوب 
قوانین و مقررات و شرع مبین اسلام فعالیت کنند و پلیس 

فتا ناجا نیز بر این حوزه نظارت می کند.

خبر اول

»جانشین پلیس راهور« مطرح کرد:

خودروسازان از مردم عذرخواهی کنند
انتقاد از کیفیت پایین، ایمنی کم و قیمت بالای خودروهای 
تولید داخل موضوع جدیدی نیست و سال هاست که اظهارات 
مختلفی درباره آن مطرح می شود، مردم گاه با مشارکت در 
کمپین مختلف و گاه با طنز و شوخی ناراحتی خود را از آنچه 
که خودروسازان برایشان تولید کرده اند نشان داده اند و واکنش 
وعده های  دادن  یا  مصاحبه  حد  در  عمدتا  نیز  مسئولان 
مختلف بوده است. در این میان شاید بتوان گفت که پلیس 
از جمله دستگاهایی هست که اقدام عملی در این حوزه را 
انجام داد و حدود دو سال پیش از شماره گذاری پراید و پژو 

۴۰۵ جلوگیری کرد.
حدود یکسال پیش پای انتقاد از کیفیت خودروهای تولید 
داخل به انتخابات ریاست جمهوری سال ۱۴۰۰ هم باز شد و 
نامزدها از جمله سید ابراهیم رییسی بر لزوم افزایش کیفیت 
خودروهای داخلی تاکید داشتند،  رییسی البته در مقام رییس 
جمهوری نیز بارها بر ضرورت ارتقاء ایمنی و کیفیت خودروها 
تاکید و دستوراتی را نیز صادر کرده است. از جمله اینکه در 
یکی از سخنرانی های خود گفته بود:  »بیشترین تحریم های 
ما در صنعت نظامی و هسته ای بوده اما بیشترین توفیقات 
را داشته ایم چون به صورت جهادی عمل کرده ایم و انگیزه 
تحول در آن وجود داشته است. بعضی ها می گویند چرا شما 
موشک می سازید اما در صنعت خودروسازی مشکل دارید؟ 
چون ما تکنولوژی صنعت موشکی را در صنعت خودروسازی 

سرازیر نکردیم.«
این اظهارات رییسی امید به افزایش کیفیت خودروهای 
تولید داخلی را در میان برخی افراد افزایش داد. او در روزهای 
پایانی سال ۱۴۰۰ جلسه شورایعالی ترافیک را نیز تشکیل 
داد، جلسه ای که در آن موضوع ایمنی و کیفیت خودروهای 
تولید داخل نیز مورد بحث قرار گرفت و اتفاقا پس از آن 
پلیس هم که از ماجرای تصادف زنجیره ای بهبهان به خط 
مقدم انتقاد از خودروسازان وارد شده بود، با جرأت بیشتری 
فرمانده کل  تا جایی که  داد.  اولتیماتوم  به خودروسازان 
انتظامی کشور هم که در یکی دو سال اخیر کمتر تمایلی 
برای صحبت با رسانه ها از خود نشان داده را به سخن واداشت 
و خودروسازان را تهدید کرد که »اگر خودروسازان خودرویی را 
تولیدکنند که استانداردهای لازم را نداشته باشد، حتما مانع 
از فروش آن خواهیم شد.« حالا با گذشت حدود یک ماه 
از آغاز سال جدید و اولتیماتوم های پلیس به خودروسازان، 
جانشین پلیس راهنمایی و رانندگی، انتقادات تندتری را از 

عملکرد خودروسازان و ایمنی خودروها در کشور بیان کرده 
است. »سردار سید تیمور حسینی« در این باره می گوید:  خودرو 
در همه دنیا بر اساس نظرهای کارشناسان تصادفات هم 
می تواند نقش پیشاوقوعی در ارتباط با جلوگیری از تصادف 
داشته باشد و هم نقش پساوقوعی در ارتباط با حفظ جان 
سرنشینان آن را ایفا کند، ما باید به سمت تولید خودروهایی 

برویم که از جان راننده و سرنشین محافظت کند.
جانشین رییس پلیس راهنمایی  و رانندگی ادامه می دهد: 
اینکه دو تا ماشین به هم بخورند و تقی به توقی آتش بگیرند، 
اصلا پذیرفته نیست. آمار و درصد حریق خودروها چه خود به 
خود و چه در اثر تصادف بسیار بالاست. در تصادف لرستان 
که در ایام نوروز رخ داد، هشت نفر زنده زنده در آتش سوختند. 
دو وسیله دچار حریف شد، چه کسی می خواهد جواب این ها 
را بدهد؟ حسینی در خاتمه می گوید:  در همه جای دنیا 
خطای انسانی پذیرفته شده است و همه این را پذیرفتند که 
انسان ممکن است و می تواند خطا داشته باشد، اما مجازات 
یک خطا نباید مرگ باشد و یک نفر و همراهانش جان خود 
را از دست بدهند. خطا پذیرفته شده است، راه و خودرو باید 
قابلیت این را داشته باشند که بتوانند آن خطا را جبران کنند. 
اما متاسفانه این اتفاق امروز نمی افتد. یعنی هم بخشی از 
راه های ما این ایراد را دارد که بخشنده نیست و خودروی ما 

هم که دیگر نیازی به گفتن ندارد.
حسینی با اشاره به سیستم های ایمنی روی خودروها اظهار 
می کند: وقتی از ترمز A.B.S و کیسه هوا صحبت می کنیم 
این ها جزو آپشن ها و امکاناتی است که خیلی قدیمی 
شده است. امروز دنیا به سمت اتومبیل های هوشمند و 

خودران رفته که دیگر نیازی به حضور راننده در آن 
وجود نداشته باشد. امروز وقتی خودمان را با 
تکنولوژی روز دنیا مقایسه می کنیم می بینیم 

که فاصله ما با آنها کهکشانی است.
او ادامه می دهد:  در این میان اما آنچه 
که بیشتر مایه تاسف است این است که 
خودروسازان ما هیچوقت ایراد خودشان را 

نپذیرفتند و از بابت این ایراد هیچوقت از 
همیشه  نکردند.  عذرخواهی  مردم 

که  گفتند  جانب  به  حق 
واقعا  البته  بهترینیم.  ما 
بهترینند،  ما  خودروسازان 

شما ببینید وقتی بنز و .. خودرو می سازند باید برای خرید 
آن کلی التماس کنند و تسهیلات بگذارند، اما خودروسازان 
ما همین خودروها را هم با شرط و شروط می گذارند و پیش 
فروش می کنند و هزار و یک بامبول و اداواطوار در می آورند!

جانشین پلیس راهنمایی و رانندگی می افزاید:  آن چیزی که 
به نظرم مردم را ناراحت می کند همین مسائل است. یک 
خودروساز بیاید و بگوید مقدورات من همین است و بابت 
کاستی ها معذرت می خواهم و به خاطر این کاستی این 
امتیازات را هم در خدمات پس از فروش و نحوه واگذاری 
ما  نظر می گیرم.  خودروسازی  در   ... و  و شرایط فروش 
فاصله اش با استانداردهای روز دنیا کهکشانی است و نتیجه 
امتیازاتی که طی این سال ها به شکل انحصار و رانت داده 
شده حیف و میل میلیاردها میلیارد سرمایه این کشور و 
تحمیل  و  جانباختگان  افزایش  و  تصادفات  در  تسهیل 

هزینه های هنگفت به کشور است.
حسینی از نحوه مصرف سوخت خودروها نیز انتقاد کرده و 
می گوید:  امروز در دنیا دیگر ماشینی که صدی ۱۵ بسوزاند 
نداریم. با یک دو دو تا چهاری ساده اگر همین خودروهایی 
که الان در حال تردد هستند را کنار بگذاریم و ماشین خوب 
و کم مصرف خارجی با مصرف صدی سه و چهار بیاوریم. 
با اختلاف پول بنزینی که صرف جویی می شود، می توان 
به کارکنان دو شرکت خودروساز بزرگ گفت بروید در خانه 
بنشینید و ما پول شما را از همین رقم صرفه جویی شده 

می دهیم. این برای کشور خیلی به صرفه است.
وی به تصمیم مجلس برای  واردات خودرو هم اشاره کرده 
و تصریح می کند:  به نظرم با تصمیمی که گرفته شده اگر 
اجرایی شود، اتفاق خوبی خواهد افتاد. خودروسازان 
متوجه شدند که وقت آن رسیده که تغییر 
جدی در کیفیت خودرو اعمال کنند. دیگر 
دوران اینکه کاپوت و چراع خطر را جابجا 
محصول  یک  بگذارند  را  اسمش  و  کنند 
تغییر  پلتفرم  باید  است.  گذشته  جدید، 
ایمنی  سیستم های  و  سامانه ها  و  کند 
و  سوخت  مصرف  در  باید  دهند.  ارتقاء  را 
برای  داده شود.  تعییر جدی  آلاینده ها 
ایمنی سرنشینان، استحکام اتاق و 
بدنه خودرو باید تغییر جدی 

پیدا کند.

از  بزرگ  تهران  آگاهی  پلیس  رئیس 
دستگیری ۶ کلاهبردار حرفه ای که با اسناد 
جعلی یک خانه ویلائی در شمال تهران 
را به خریدار فروخته بودند خبر داد. سردار 
علیرضا لطفی در تشریح این خبر گفت: 
اواخر دی ماه سال گذشته، زن جوانی به 
اداره سیزدهم پلیس آگاهی تهران مراجعه 
و اظهار کرد: من و خواهرم که خارج از 
کشور زندگی می کردیم هنگام بازگشت 
به کشور متوجه شدیم یک قطعه خانه 
ویلائی ما به متراز ۳ هزار متر مربع در 
قلهک که به ما در سال ۹۸  ارث رسیده بود 

با اسناد جعلی فروخته شده است.
به گفته رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ، 
با  اطلاعاتی، زن جوانی که  با رصد های 
مدارک و اسناد جعلی خود را به عنوان 

معرفی  خریدار  به  ویلائی  خانه  مالک 
عملیات  یک  در  و  شناسایی  بود  کرده 
پلیسی دستگیر و به پلیس آگاهی تهران 
انتقال یافت. سردار لطفی در پایان گفت: 
کلاهبرداری  اموال  ارزش  کارشناسان 
کرده  اعلام  تومان  میلیارد   ۶۲ را  شده 
اند و متهمان با صدور قرار قانونی برای 
تحقیقات تکمیلی در اختیار کارآگاهان 

اداره سیزدهم این پلیس قرار دارند.

در  عمومی  وظیفه  سازمان  گذشته  روز 
اطلاعیه ای اعلام کرد که تمامی مشمولانی 
که برگ آماده به خدمت به تاریخ اردیبهشت 
ماه سال ۱۴۰۱ دریافت کرده اند، باید با مراجعه 
به یکی از دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی 
نامه  معرفی  برگ  پلیس+۱۰،  همان  یا 
مشمولان به مراکز آموزش را دریافت و برابر 

اطلاعات مندرج در آن اقدام کنند.
در این اطلاعیه آمده است که این دسته از 
مشمولان باید روز پنجشنبه یکم اردیبهشت 
ماه سال ۱۴۰۱ در ساعت، محل و مراکزی 
اعلام  مشمولان  نامه  معرفی  برگ  در  که 
شده، حضور یابند و به خدمت دوره ضرورت 
اعزام شوند. گفتنی است؛ مشمولان اعزامی 
باید کارت تزریق واکسیناسیون کووید ۱۹ 
و واکسن مننژیت و دوگانه را در روز اعزام 

به همراه داشته باشند. همراه داشتن اصل 
مدارک مورد نیاز اعم از برگ آماده به خدمت، 
برگ محل مراجعه، برگ واکسیناسیون، کارت 
ملی و شناسنامه و مدارک مربوط به شرایط 
خاص نیز الزامی است. همچنین، عدم حضور 
به موقع در زمان و محل های تعیین شده، 
غیبت محسوب شده و برابر ماده ۱۰ و ۵۸ 
قانون خدمت وظیفه عمومی با آنان رفتار 

خواهد شد.

»رئیس پلیس آگاهی تهران« خبر داد:

فروش خانه ۶۲ میلیارد تومانی
 با سند های جعلی

در اطلاعیه ای مطرح شد:

فراخوان سازمان وظیفه عمومی 
برای سربازان اعزامی اردیبهشت ۱۴۰۱ 

حوادث و انتظامی
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اجتماعی
شهردار برکنار شده ارومیه مدیرعامل شستا شد

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی با صدور حکمی ابراهیم بازیان را به عنوان مدیرعامل و عضو موظف هیئت مدیره 
شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی )شستا( منصوب کرد. ابراهیم بازیان، سال ۸۹ که شهردار ارومیه بود در پی عملکرد 
ضعیف در مدیریت شهری و اجرای طرح های عمرانی توسط اعضای شورای اسلامی شهر استیضاح و با هشت رای موافق 

و یک رای مخالف برکنار شده بود.

ارتباطات

یکی از مواردی که در روزهای گذشته باعث تعجب و اعتراض کاربران اینترنتی شده، 
تغییر در بسته های ارائه شده از سوی اپراتورها و ارائه دهندگان خدمات اینترنتی است. 
موضوع افزایش قیمت اگر چه از سوی شرکت پر مخاطبی مانند مخابرات تکذیب شده،  
اما به  دنبال اعتراض کاربران، سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی اعلام کرد که 
پیرو افزایش تعرفه در بخشی از بسته های اینترنت تعدادی از اپراتورهای ارتباطی، افزایش 
قیمت اینترنت را بررسی کرده تا چنانچه خارج از چارچوب قانونی باشد،  آن را اصلاح 
و خاطیان را جریمه کند. در این راستا »صادق عباسی شاهکوه« -رئیس سازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی- درباره جزئیات افزایش قیمت برخی بسته های اینترنتی 
گفت: کمیسیون تنظیم مقررات به عنوان مرجع تصویب تعرفه، هیچ مصوبه جدیدی 
تاکنون نداشته و آخرین مصوبه در خصوص تعرفه اینترنت درباره تلفن همراه مربوط به 
سال ۱۳۹۵ و در خصوص ثابت مربوط به سال ۱۳۹۰ است و ما هیچ تغییر مصوبه ای 
از آن زمان تاکنون نداشته ایم. معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه 
اپراتورها در تعیین قیمت بسته های اینترنتی موظف هستند کف و سقف مصوبات را 
رعایت کنند و در زمان حذف و اضافه کردن بسته ها، موافقت ما را نیز دریافت کنند، 
گفت: هم اکنون اپراتورها برخی بسته های ارزان قیمت خود را که زیر قیمت کف ارائه 

می کردند، حذف کرده اند که قانوناً از همان ابتدا هم نباید این بسته ها عرضه می شد.

بسته های ارزان قیمتی حذف  شد 
که از ابتدا نباید ارائه می شد

داستان جلد

»دنیای هوادار« از شرایط تامین رفاه عمومی کشور گزارش می دهد؛

همه چیز در گرو پیشرفت اقتصــادی

تامین رفاه عمومی تحت عنوان سیاست های اجتماعی 
یکی از اهداف مهم نظام های سیاسی است که با بازتعریف 
رویکردها،  تبیین  همچنین  و  ریشه ای  مبانی  در  آن 
سیاست ها و برنامه های سیاسی اهمیت، جایگاه و کارکرد 
این موضوع در ابعاد مختلف مادی و معنوی در راستای 

تعالی و امنیت بخشی روشن تر می گردد. 
درآمد سرانه، بهداشت و ضریب باسوادی افراد سه شاخص 
اصلی در رفاه عمومی محسوب می شوند و هرچه میزان 
این سه شاخص افزایش پیدا کند، رفاه عمومی به لحاظ 
عمر متوسط افراد نیز افزایش می یابد. گرچه دولت هایی 
گسترش  برای  را  بسترهایی  بتوانند  که  توانمندند 
دسترسی  ضریب  تا  آورند  بوجود  شده  یاد  شاخص های 
فیزیکی و اقتصادی تمامی اقشار جامعه فراهم شود. در 
واقع میزان دسترسی فیزیکی و اقتصادی افراد نسبت به 

تعیین  نیز  را  دولت  توانمندی  میزان  این سه شاخص، 
می کند. 

و  مردم  میان  متقابل  اعتماد  و  تعامل  و  اطلاع رسانی 
دولت به عنوان کاری مهم و اساسی باید برای بالا بردن 
رفاه عمومی انجام شود. اطلاع رسانی موجب بالا رفتن و 
گسترش دانش رسانه ای آحاد مردم می شود و این موضوع، 
بالا رفتن سرمایه اجتماعی یعنی اعتماد متقابل میان مردم 
و دولت را در پی خواهد داشت. در صورت عدم برقراری 
تاثیر قابل  این تعامل، دولت نمی تواند در رفاه عمومی 
توجهی داشته باشد. البته اقدام های موثر در زمینه بهبود 
رفاه عمومی را باید از مردم شروع کرد. بالا رفتن دانش 
رسانه ای افراد، افزایش آگاهی عمومی آن ها و بالا بودن 
نگرش افراد نسبت به مسائل مختلف از جمله مواردی است 
که سهم عمده ای در رفاه عمومی دارد و باید اجرای آن در 

اولویت قرار گیرد.
پیشرفت های  به  وابسته  کشوری  هر  در  اجتماعی  رفاه 
اقتصادی است و پیشرفت اقتصادی نیز منحصر به افزایش 
که  می خواهد  سیاست هایی  بلکه  نمی شود،  ملی  تولید 
از افراد  تجلی رشد اقتصادی را در میان تعداد بیشتری 
جامعه توزیع و تزریق کند. چنین امکانی دو راه بیشتر 
اجرای  و  تدوین  دومی  و  اشتغال  طریق  از  یکی  ندارد، 
از  جامعه  است  قرار  اگر  بنابراین  رفاهی.  سیاست های 

رفاه لازم برخوردار باشد و مردم نیز در عمل شاهد بهبود 
شاخص های رفاهی باشند، باید توجه داشته باشیم که رفاه 

سیاست های بلندمدت ویژه خود را می خواهد. 
برای داشتن رفاه باید اشتغال ایجاد شود و برای افزایش 
اشتغال باید توزیع طبیعی درآمد اتفاق بیافتد. تا زمانی 
که خبری از رشد اقتصادی و افزایش سطح درآمد ملی 
نباشد، صحبت از بهبود رفاه در زمان کوتاه تقریبا بی معنی 
احمدی نژاد  محمود  دولت  هشت ساله  دوران  در  است. 
فرصت های زیادی را از دست دادیم و در دوران دولت تدبیر 
و امید روحانی نیز تلاطم های سیاسی و مزاحمت های 
داخلی و خارجی و رها کردن مملکت به دست دلالان و 
را به ما نداد  افزایش سطح تولید  پشت پرده ای ها، اجازه 
البته  رفت.  افول  به  رو  روز  به  روز  رفاه جامعه  و سطح 
همه اینها به این معنی نیست که نقدی به سیاست های 

اقتصادی دولت کنونی وارد نیست. 
باید این حقیقت را بپذیریم میراثی که دولت های مدعی 
قبل برای دولت سیزدهم بجا گذاشتند، بدتر و خطرناک تر 
از چیزی است که به نظر می رسد. بی تردید ماشین اقتصاد 
کشور در مسیر پر چالشی قرار گرفته و درون چاه افتاده 
نه  باشد،  نداشته  کافی  درآمد  زمانی که کشور  تا  است. 
اشتغال زایی ممکن است و نه دولت درآمدی خواهد داشت 
را پیاده سازی کند. ممکن  که سیاست های رفاهی خود 

است دولت زیر ساختارها را ایجاد کند که در عمل همینطور 
شد و زیرساخت های گسترش رفاه اجتماعی را طراحی کرد 
اما حقیقت این است که کشور ما باید از سطح مشخصی از 
درآمد برخوردار باشد که از طریق زیرساخت ها، رفاه عمومی 

را ارتقا بخشد. 
بنابراین اصلاحات در حوزه رفاهی زمان بر و نیازمند صبوری 
از کانال و  را  اینکه باید زمینه های افزایش رفاه  است و 
عرصه اقتصاد کلان فراهم کرد که متاسفانه در این قسمت 
خوب عمل نکردیم. رفاه اجتماعی در ایران همواره بین دو 
مقوله گرفتار شده است. مقوله اول، اجرای ناقص و ناکارآمد 
دولت رفاه در کشور یعنی همان پرداخت یارانه به همگان 
بود. در حالی که پرداخت یارانه نمی بایست به امری دائمی 
تبدیل می شد. مقوله دوم، اقتصاد رانتی است یعنی منابع 
در اختیار دولت، محصول تولید و اخذ مالیات نیست بلکه 

حاصل موهبت الهی نفت و گاز است.  
سخن آخر اینکه لازم است دولت و مسئولین به مسأله 
رفاه اجتماعی حساسیت بیشتری نشان دهند. رشته های 
مربوط به حوزه رفاه اجتماعی در دانشگاه  ها بیشتر مورد 
تدریس، تحقیق و آموزش قرار بگیرند و در نهایت گفتمان 
روشنفکری در این حوزه تقویت شود. همچنین تعرضاتی 
که در ساختار نظام سیاسی کشور اتفاق افتاده اصلاح گردد 
و قانون ساختار رفاه و تامین اجتماعی که قانون مادر است 

در دستور کار قرار گیرد.

»عباس عبدی« در روزنامه اعتماد نوشت: به طور معمول 
مطالب خود را خطاب به جامعه یا مسوولان اجرایی 
می نویسم، ولی این مورد را به عللی که در ادامه می آید، 
چاره ای نبود جز اینکه در قالب درخواست و خطاب به 
برای  دارم که  امید  نوشته شود.  مقام معظم رهبری 
آن اقدامی اندیشه  شود، چون دولت و به طور مشخص 
وزارت بهداشت و نیز نمایندگان مجلس اقدام ملی و 
موثری در این زمینه نمی کنند، و اصولاً گوش شنوا و زبان 
پاسخگویی در این دو قوه در موضوع مورد بحث، یعنی 

مصوبه فرزندآوری وجود ندارد.
ماجرا از اردیبهشت سال ۱۳۹۳ و با ابلاغ سیاست های 
کلی »جمعیت« از سوی مقام معظم رهبری آغاز شد. 
سیاست های کلی جمعیت به نسبت روشن و سازنده 
است و یک بسته کلی است که نمی توان بخشی را 
فراموش و بخشی را برجسته کرد. با این حال چند نکته 
کلیدی در آن است که متأسفانه در طرح مصوب مجلس 
نادیده گرفته شده است، از جمله مواردی که چندین بار 
تأکید شده، سلامت و بهداشت کودک و مادر به ویژه در 

پیشگیری از بیماری ها است.
روح سیاست های کلی »جمعیت« قابل دفاع است و 

بر اساس اجبار یا نقض حقوق مردم و از همه 
مهم تر نادیده گرفتن امور بهداشت و سلامتی 
مادر و کودک نیست، بلکه برعکس روح آن 
براساس اختیار و حق انتخاب و تامین 
حداکثر سلامتی است. در حالی که طرح 

مصوب مجلس خلاف این روح است.
نمونه روشن آن محدود و خارج 

کردن وسایل پیشگیری 
از دسترسی عمومی 

مردم یا مقرراتی 

که برای لغو فرآیند جاری غربالگری وضع کرده اند است، 
که نقض حقوق اولیه کودک و خانواده است و وجود 
آن نیز هیچ مغایرتی با شرع و قانون نداشته که تاکنون 
هم اجرا می شد. متأسفانه این مقررات از طرف وزارت 
بهداشت به مراکز تحت مدیریت ابلاغ شده و بخشی از 
دستاوردهای مهم بهداشتی کشور در این چند دهه را 
با خطر مواجه کرده و طبیعی است که دود اصلی این 
سیاست ها نیز ابتدا به چشم طبقات فقیر می رود، سپس 
در آینده نزدیک جامعه را با هزینه های سنگین نگهداری 

و درمان کودکان معلول و بیمار روبرو می کند.
در درک نادرست تصویب کنندگان کافی است گفته شود، 
زوج هایی که اقدام به فرزندآوری می کنند، اگر به عللی از 
جمله معلولیت یا نقص جسمی و سندروم داون، جنین 
را سقط نمایند، دو باره اقدام به فرزندآوری می کنند و 
غربالگری هیچ اثر منفی بر انگیزه فرزندآوری آنان ندارد. 
این سیاست نابخردانه جز اینکه کودکان ناقص را بیشتر، 
و خانواده آنان را از آوردن فرزند بعدی پشیمان می کند 
نتیجه دیگری ندارد. جالب اینکه سیاست ضدیت با 
قطع  به طور  آن،  بیمه ای  و حذف خدمات  غربالگری 
انگیزه فرزندآوری را در طبقات متوسط و بالا هم کم 
خواهد کرد. زیرا بسیاری از افراد این طبقه 
به ویژه در سنین بالای ۳۵سال حاضر 
نیستند بدون غربالگری خطر بارداری 

را بپذیرند.
سیاست های کلی جمعیتی نظام 
است.  دفاع  قابل  و  معقول 
با  کارشناسی  است  بعید 
اهداف آن مخالف باشد. 
ولی هنگامی که در 
این  شاهد  اجرا 

روش های غیرکارشناسی هستیم که با مخالفت عموم 
مردم و کارشناسان مواجه می شود، غیرمنطقی بودن 
این روش ها به آن اهداف کلی تعمیم داده می شود. 
چرا باید یک هدف کارشناسی و معقول، قربانی یک 
تصمیم غیرکارشناسی و نیندیشیده شود؟ پزشکان و نهاد 
بهداشت و درمان این سیاست را مغایر با فلسفه این 
حرفه می دانند، ولی معلوم نیست که چرا وزارت بهداشت 
و درمان به جای مقابله با این سیاست نادرست و خلاف، 

سکوت کرده و پاسخی نمی دهد.
علی هذا و با توجه به اینکه این سیاست های نادرست و 
زیان بار به نام اجرای سیاست های جمعیتی و خواست 
رهبری نظام انجام می شود و با توجه به اینکه مقام 
رهبری حساسیت ویژه ای در التزام به نظر پزشکان و علم 
پزشکی دارند و این را در ماجرای تزریق واکسن بارها 
اعلام کرده اند، پیشنهاد می شود که ترتیبی اتخاذ نمایند 
که اجرای این بخش های خلاف اخلاق و انسانیت و 
محدودکننده حق انتخاب زوجین، که غیر مسوولانه 
تدوین شده است متوقف شود و برای رسیدگی علمی و 
حقوقی به جمعی از کارشناسان نخبه کشور ارجاع شود 

یا رأساً مانع از اجرای این سیاست های نادرست شوند.
مصوبه کنونی در تاریخ به عنوان نقطه تیره ای در اذهان 
باقی خواهد ماند. اگر علم پیشرفت نکرده بود و چنین 
کودکانی متولد می شدند، طبعا وظیفه اخلاقی و انسانی 
ما بود که از آنان نگهداری کنیم، ولی اکنون که علم 
چنین امکانی را فراهم کرده، آیندگان، مسوولان امروز را 
مقصر افزایش چنین نوزادانی تلقی خواهند کرد. هدف 
اصلی در رشد جمعیت، تولد نوزادانی است که آینده این 
کشور را سر و سامان دهند و لذت ببرند، نه آنکه تمام 
عمر تحت درمان باشند و از اینکه نمی توانند در خدمت 

توسعه جامعه و دیگران باشند عذاب بکشند.

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

   رفاه اجتماعی در هر کشوری وابسته به پیشرفت های اقتصادی است و پیشرفت اقتصادی نیز منحصر 
به افزایش تولید ملی نمی شود، بلکه سیاست هایی می خواهد که تجلی رشد اقتصادی را در میان تعداد بیشتری 

از افراد جامعه توزیع و تزریق کند. 

در یادداشتی مطرح شد:  درخواست »عباس عبدی« از رهبر معظم انقلاب
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آغاز خط کشی 500 کیلومتر از راه های روستایی استان
»ناصر خوشرو« -رئیس ادارۀ ایمنی راه و حریم اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای البرز گفت: خط کشی و ایمن سازی 
۵۰۰ کیلومتر از راه های روستایی به منظور افزایش ایمنی، هدایت وسایل نقلیه و کاهش میزان تصادفات رانندگی، در اجرای 

یک طرح ضربتی با اتباری بالغ بر چهار میلیارد تومان، در این استان آغاز شد.

البرز

ارتش

شهری

انتصاب

استانداری

»فرمانده سپاه استان« تأکید کرد:

ارتش، مایۀ عزت و سربلندی ملت
اداره کل استاندارد استان البرز وارد دوران جدید تحولی خود شد

برای جذب نخبگان در سطح استان؛

شهر هوشمند دانش بنیان ایجاد می شود

»معاون استاندار« خبر داد:

فعالیت 154 شرکت دانش بنیان با تولید انبوه در استان

فرمانده سپاه استان البرز در بیانیه ای ارتشیان را میراث 
داران خون شهدا دانست و گفت: ارتش جمهوری اسلامی 

برای ملت ایران عزت و سربلندی به ارمغان آورد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی سپاه 
امام حسن مجتبی)ع( استان البرز، در بیانیه  سردار علیرضا 
حیدرنیا که به مناسبت فرارسیدن ۲۹ فروردین و روز ارتش 
یادآور  فروردین،   ۲۹« است:  آورده  شد،  صادر  ای  بیانیه 
دلاورمردی ها، جوانمردی ها و از جان گذشتگی های آنانی 
است که مخلصانه و شجاعانه، گران ترین سرمایه خود یعنی 
از مرزهای کشور  را در طبق اخلاص گذاشتند و  جانشان 

پهناور ایران و کیان جمهوری اسلامی دفاع کردند.
بی شک، امنیتی که امروز مردم این مرز و بوم بدان افتخار 
می کنند، مدیون حماسه آفرینی های جان بر کفانی است 
ابرقدرت های  مقابل  در  دفاع مقدس،  دوران  در طول  که 
و  شدند  سربلند  مسیر  این  در  و  کردند  ایستادگی  جهان 

سربلند ماندند.
سربلندی و عزتی که نیروهای ارتش جمهوری اسلامی ایران 

برای این ملت به ارمغان آوردند، مدال افتخاری بر گردن 
نظام جمهوری اسلامی شد و تاکنون نیز بر پیکره این نظام 

می درخشیده و تا ابد نیز خواهد درخشید.
سلام و درود بر شما ارتشیان؛ شجاعت، همت و پشتکارتان 
در دفاع از مرزهای دریایی، هوایی و زمینی این کشور را 
پاس می داریم. ای سنگر نشینان بی سنگر، ای حافظان 
امنیت و ای رهروان امامت و ولایت، گام هایتان استوار و 

روزتان مبارک باد«.

رئیس سازمان ملی استاندارد ایران ظهر دیروز در مراسمی ، 
البرز  استان  استاندارد  به عنوان مدیرکل  را  دکتر طاهری 

معرفی کرد.
دکتر مهدی اسلام پناه، معاون رئیس جمهور و رییس 
سازمان ملی استاندارد ایران، حضور مدیرکل جدید استاندارد 
کرد:  امیدواری  ابراز  و  دانست  خیر  منشا  را  البرز  استان 
در دوره جدید  این اداره کل باید نقاط قوت و ضعف را 

شناسایی و در صدد تقویت مزیت های موجود باشد 
تا کاستی های ناشی از عدم مدیریت صحیح 

را جبران کنیم.
وی با بیان اینکه مدیران کل استاندارد استان 
ها در مختصات یک سازمان ملی و حرفه ای  

برای انجام وظایف و ماموریت های 
قانونی  تام  اختیار  محوله 

به  توجه  با  افزود:  دارند 
استاندارد  مدیرکل  سوابق 
انتظار  البرز،  استان 
می رود با شفاف سازی، 
سالم سازی و مبارزه با 
این  مشکلات  فاسد، 

اداره کل سامان یابد.

دکتر اسلام پناه با تاکید بر آنکه با شفاف سازی و برنامه 
انجام  برای  افزود:  کنید،  سازی  ساده  را  مسائل  ریزی 
مسئولیت های اداره کل به نحو شایسته و منطبق بر رعایت 
عهدنامه دولت مردمی که شاه کلید آن مبارزه با فساد است 

حمایت صددرصدی را خواهیم داشت.
رئیس سازمان ملی استاندارد ایران گفت: استان البرز با 
توجه به فراوانی واحدهای تولیدی و مسیرهای ورود و 

صدور کالا در بسیاری از مسائل می تواند پایلوت باشد.
وی با اشاره به مجاورت این اداره کل با سازمان ملی 
استاندارد ایران یادآور شد: بخشی از مصوبات مالی 
که در سفر اخیر هیات دولت به استان البرز به 
سازمان ملی استاندارد ایران اختصاص یافت برای 
تجهیز و تکمیل منابع به کار گرفته می 

شود.
جدید  مدیرکل  پناه،  اسلام  دکتر 
فردی  را  البرز  استان  استاندارد 
و  انقلابی  روحیه  با  متخصص 
تمام  از  و  معرفی  فسادستیز 
کسانی که در این مجموعه، 
رضایت خداوند را مدنظر قرار 

داده اند تقدیر کرد.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و منابع انسانی شورای اسلامی 
شهر کرج گفت: زیرساخت های مناسب برای ایجاد شهر هوشمند، 
اشتغال دانش بنیان و جذب نخبگان علمی در شهر کرج و استان 

البرز فراهم شده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، »عمار ایزدیار« روز گذشته در بازدید از 
این کارخانه گفت: در روزهای پایانی سال گذشته، شاهد افتتاح 
رسمی مرحله نخست کارخانه نوآوری و صنایع خلاق البرز بودیم 
که با افتتاح این مجموعه، چرخه اکوسیستم نوآوری کامل شده 

است .
وی افزود: در طول سال های گذشته، برخی از شرکت های دانش 
بنیان به دلیل نبود زیر ساخت ها به پایتخت یا استان های دیگر 
مهاجرت کردند که در این راستا باید با برنامه ریزی جلوی مهاجرت 

شرکت ها را گرفته و از ظرفیت آن ها برای حل معضلات شهری 
در حوزه های مختلف شهری همچون در بحث حوزه حمل و نقل 
ترافیک شهری و تسهیلات رفاهی برای شهروندان استفاده کنیم.
ایزدیار ادامه داد: انجام مهاجرت معکوس نخبگانی از تهران یا 
استان های دیگر به استان البرز و شهر کرج نیز از موضوعاتی 
است که با توجه به زیرساختارهای آماده شده، در سال جدید 
تحقق خواهد یافت که امیدواریم موضوع دوبرابر شدن شرکت 

دانش بنیان در این منطقه از کشور سریع تر انجام شود.
عضو شورای اسلامی شهر کرج گفت: با توجه به احداث مجموعه 
های هتلینگ در کارخانه نوآوری و صنایع خلاق بزودی شاهد 
اسکان نخبگان و پژوهشگران در بخش هتل و اسکان کارخانه 
خواهیم بود که تأثیر بسزایی در افزایش بهره وری و خروجی بهتر 

دستاوردهای علمی و پژوهشی آن می گذارد.
وی افزود: بر همین اساس نیز با همکاری کارخانه نوآوری و 
صنایع خلاق البرز، کمپین »سال نو، کسب و کار نو« با هدف ایجاد 
فعالیت های مبتنی بر اقتصاد خلاق، در دستور کار قرار گرفته 
است که با حمایت های مناسب مسئولان ارشد استان همچنین 
شورای شهر و شهرداری کرج با فعال سازی فاز دوم کارخانه 
نوآوری البرز، می تواند شاهد تحول در فعالیت های نوآورانه و 
فنآورانه و زمینه سازی مناسب برای ایجاد »شهر هوشمند دانش 

بنیان و اشتغال« محور خواهیم بود.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار البرز گفت: ۱۵۴ 
شرکت دانش بنیان با تولید انبوه دراین استان فعالیت دارند 
که ظرفیت قابل توجهی در حوزه اقتصادی و اشتغالزایی به 

شمارمی رود.
به گزارش »دنیای هوادار«، جهانگیر شاهمرادی روز گذشته در 
نشست کارگروه اشتغال استان البرز افزود: براساس گزارش ها 
۱۶۹ شرکت دانش بنیان نیز جواز تاسیس دارند که می توان 
از این شرکت ها برای تحقق اهداف شعار سال تحت عنوان 

تولید،دانش بنیان و اشتغال آفرینی بهره برد.
وی ادامه داد: امروز طرح های دانش بنیان را باید هرچه 
بیشتر به سمت تجاری سازی پیش برد و دانشگاه ها طرح 
های تئوری خود را برای عملی شدن در همراهی با صنعت 

و تولید ارائه دهند.
شاهمرادی بیان داشت: امسال سهمیه اشتغال البرز برای ۵۷ 

هزار نفر است و با این اشتغالزایی به نرخ بیکاری هفت درصد 
می رسیم که استاندار البرز فرصت قابل توجه را برای تحقق 

بسیاری از طرح ها در این زمینه ارائه داشته است.
وی یادآور شد: در شعار امسال تولید سال هاست مورد تاکید 
قرار گرفته اما بحث های دانش بنیان و کارآفرینی جدید بوده 
که این امر توجه هرچه بیشتر به ظرفیت های موجود در این 
زمینه را می طلبد. معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار 
البرز تاکید کرد: تغییر نگرش نسبت به شغل باید باشد، چرا 
که بسیاری از شغل ها از بین رفته و بسیاری نیز طی سال 

های آینده از بین می رود.
وی گفت: شغل های امروز به سمت اینترنتی شدن رفته 
بطوری که بسیاری از مراکز خرید و پاساژها به سمت خرید 
آنلاین رفتند بنابراین در کسب و کارهای جدید این مهم باید 

به جد دنبال شود.

اشتغال

»رئیس پارک علم وفناوری« عنوان کرد: 

لزوم تقویت ساختارهای فناورانۀ استان
رئیس پارک علم و فناوری البرز با اشاره به شعار سال مبنی 
بر تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین گفت: زیر ساخت های 
فناورانه برای اشتغال دانش بنیان باید در این استان فراهم شود.

گذشته  روز  عباسی«  »مهدی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
در نشست کارگروه اشتغال استان البرز افزود: بخشی از این 
زیرساخت ها در حوزه پارک علم و فناوری در مراکز رشد و نو 

آوری فراهم می شود.
 وی تاکید کرد: برای تحقق اهداف شعار سال برنامه ریزی جدی 
باید داشت و در این زمینه به محور موضوعی زیست بوم باید 
توجه شود. عباسی گفت: اکنون ۳۰۹ شرکت دانش بنیان داریم 
که ساختارهای فناورانه با توجه به آمار بالای شرکت های دانش 

بنیان کافی نیست.
وی اضافه کرد: یکی از پیشنهادات مهم در این زمینه راه اندازی 
شهرک دانش بنیان است که در مصوبات سفر رئیس جمهور 

به البرز لحاظ شد.

رئیس پارک علم و فناوری البرز، راه اندازی حداقل پنج مرکز 
رشد در شهرهای اقماری و تکمیل فاز ۲ مرکز رشد شهید 
سلیمانی از دیگر اقدامات موثری دانست که باید در این زمینه 

مدنظر قرار گیرد.
عباسی بیان داشت: یکی از بهترین اتفاقات اخیر برای ما، 
تاسیس صندوق پژوهش و فناوری استان بود که با نیروهای 
خوب به عنوان یکی از ارکان زیست بوم فناوری شکل و در دل 
پارک قرار گرفت، ارتباط میان پارک و مسئولان استان در تکمیل 

زیست بوم تاثیر زیادی داشت.
در این نشست پیرامون رویکرد اشتغال استان با توجه به 
شعار سال، ارائه گزارش راه اندازی سامانه رصد، ارائه گزارش 
درخصوص توزیع شهرستانی و دستگاهی تعهد ایجاد ۱۲۰ هزار 
فرصت شغلی در دستگاه های اجرایی و ارائه تحلیل درخصوص 
افزایش ۵۷ درصدی مزد سال۱۴۰۱ توسط مدیران دستگاه های 

اجرایی البرز بحث و تبادل نظر صورت گرفت.

پزشکی و سلامت

۸۰ تیم بسیج جامعه پزشکی به مناطق محروم استان اعزام شد
رئیس بسیج جامعه پزشکی استان البرز گفت: ۸۰ تیم بسیج 
جامعه پزشکی تا پایان ماه مبارک رمضان به مناطق محروم و 

آسیب پذیر اعزام و اقدام به ویزیت رایگان کنند.
دکتر »علی جمال محمدی« روز گذشته با اعلام این خبر افزود: 
بسیج جامعه پزشکی در قالب یک طرح ثابت اقدام به اعزام تیم 
های بسیجی و جهادگر قشر بسیج جامعه پزشکی به مناطق 
محروم می کند که در ماه مبارک رمضان نیز این اعزام ها ادامه 

دارد.
وی اظهار داشت: از ابتدای ماه مبارک رمضان تاکنون ۲۷ اعزام 
انجام شده که این تیم ها در مساجد مناطق محروم علاوه بر ارائه 
خدمات پزشکی رایگان، برنامه های آموزشی نیز ارائه می کنند 
بطوری که در این مدت ۳۰۰ نفر آموزش های مرتبط با تغذیه 

سالم، مهارت های زندگی و سبک زندگی سالم را دریافت کرده اند.
وی با بیان اینکه در این اعزام ها ۴۵۰ نفر از بسیج جامعه پزشکی 
حضور دارند، گفت: بسیج جامعه پزشکی استان البرز علاوه بر ارائه 
خدمات پزشکی، از ابتدای ماه مبارک رمضان ۴۰۰ بسته معیشتی 

و ۶۰۰ بسته بهداشتی تهیه و در مناطق محروم توزیع کرده اند.
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فرهنگی
پرویز فلاحی پور بازیگر »آزادی مشروطِ« ده نمکی شد

انتخاب بازیگران سریال »آزادی مشروط« همچنان ادامه دارد و به تازگی پرویز فلاحی پور بازیگر نام آشنای تلویزیون 
به جمع بازیگران این سریال اضافه شده است. در حال حاضر مقدمات تولید این سریال در حال انجام است و با 
اضافه شدن چند بازیگر دیگر، کار انتخاب بازیگران »آزادی مشروط« به پایان می رسد و به زودی کار تصویربرداری 

این مجموعه تلویزیونی آغاز می شود.

یادداشت

سینمای جوان

هر روزمان روز شماست...

از کرج؛ خروپف بهترین فیلم جشنوارۀ ایرلند شد

نظامی ها می گویند اگر دو نفر بودید یک نفر باید نگهبانی 
بدهد و یک نفر فرمانده باشد. حتما از مقابل پادگان های 
ارتش در داخل شهرها یا خارج از شهر و در اردوگاه های بیرون 

و در صحرا عبور کرده اید.
قبل از طلوع آفتاب جلو در ورودی اردوگاه حتما مرتب و آب 
پاشی شده است و نگهبانان با لباس مرتب در محل نگهبانی 
خود مستقر هستند. هنگام انتخاب برای ارشد بودن آنکه یک 

روز زودتر آمده اولویت دارد. لباس باید مرتب باشد. سرباز و 
درجه دارو افسر حتما یک ارشد دارند و بالاطبع یک زیردست.
سربازی،  از اسمش پیداست. وقتی وارد نظام شدی باید با 
سرت بازی کنی. برای میهن و مردمان وطن همیشه باید 
آماده باشی. حتی موقع خوابیدن هم باید به حالت آماده باش 
بخوابی. سحرخیزی، نظافت و مرتب بودن و دقیق و منظم 
بودن خصوصیات جدانشدنی و همیشگی ارتشی هاست. در 
جنگ با دشمن صف اول هستند و در زمان صلح آماده برای 
کمک به مردم. در بلایای طبیعی مثل سیل و زلزله اولین 
کاروانی که به کمک هموطنان می آید ارتشی ها هستند. 

بدون توقع و بدون شعار. برای کمک حرکت می کنند و خود 
را به محل حادثه می رسانند. چشم و دل پاک دارند و از مال 

و ناموس مردم به بهترین شکل حراست می کنند.
در آسمان و زمین و دریا و کوه و جنگل و صحرا حافظ و 
نگهبان مردم وطن هستند و هیچ اجنبی با وجود این مردان 

همیشه آماده جرات چپ نگاه کردن به میهن را ندارد.
هرگز در سیاست دخالتی ندارند)در ایران( و در هر اتفاقی که 
بیفتد آن ها جانب مردم را دارند. امروز روز آن هاست. هر روز 
روز ارتش است. اما 29 فروردین در تقویم رسمی ایران به نام 
روز ارتش آمده است. خجسته و مبارکباد روز ارتش بر تمامی 

خانواده بزرگ و با دیسیپلین ارتش... به احترام شما هرجا که 
هستیم بپا می خیزیم و برایتان از درگاه خداوند تندرستی و 

عاقبت بخیری آرزو می کنیم. زنده و پاینده باشید.

رئیس انجمن سینمای جوان استان البرز گفت: فیلم مستند 
و کوتاه »خروپف« ساخته »سارا عابدی«، دانش آموز البرزی 
برنده بهترین اثر هنری  بیست و پنجمین جشنواره بین المللی 

فیلم فریش ایرلند شناخته شد.
»محمد حسین عابدی« روز گذشته با اعلام این خبر افزود: در 
این فیلم کوتاه سارا دختر ۱۰ ساله از خروپف پدرش گلایه دارد 

و تلاش می کند تا این مشکل پدر را برطرف کند.
وی اضافه کرد: جشنواره بین المللی فیلم کودکان و نوجوانان  
Fresh، جشنواره ای برای فیلم سازان جوان هفت تا ۱۸ ساله 
بود که در ماه مارس هر سال در لیمریک ایرلند با رویکرد 
تشویق جوانان به ساختن فیلم و توانمندسازی آن ها به عنوان 

هنرمندان امروز و فردا، برگزار می شود.
این جشنواره و شامل نمایش، کارگاه ها و جلسات تخصصی 

است.
های   برنامه  به  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  عابدی 
انجمن سینمای جوان استان البرز  در سال ۱۴۰۱ اشاره کرد و 
گفت: حمایت از تولید فیلم کوتاه در کنار آموزش دوره های 

فیلمسازی یکی از مهم ترین برنامه های امسال این انجمن 
در بخش فیلم کوتاه است.

وی اضافه کرد: هم اکنون سایت انجمن سینمای جوانان 
ایران باز بوده و علاقمندانی که به دنبال ثبت فیلم نامه ها با 
هدف بررسی و حمایت مالی از آن ها می توانند با مراجعه به 

این سایت نسبت به ثبت نام خود اقدام نمایند.
عابدی با بیان اینکه در سه سطح حمایت از فیلم کوتاه را 
داریم اظهار داشت: این سه سطح شامل فیلم اولی ها، نیمه 
حرفه ای ها و تولیدات حرفه ای است که تفاوت نیمه حرفه 
ای و حرفه ای در این است که فیلمسازهای حرفه ای باید 
یکی از فیلم های کوتاهی که ساخته را پیش از این به بخش 
مسابقه یکی از فستیوال های الف جهانی و یا داخلی راه 

پیدا کرده باشد.
از  تواند  باشد می  داشته  را  این شرایط  اگر  داد:  ادامه  وی 

حمایت حرفه ای برخوردار که سقف این حمایت از ۷۰ تا ۱۰۰ 
میلیون تومان است.

رئیس انجمن سینمای جوان البرز به بخش نیمه حرفه ای 
اشاره کرد و گفت: حمایت در این بخش مربوط به فیلمسازانی 
است که فیلم های استانداردی ساخته اند، اما به جشنواره 
نتوانسته اند راه پیدا کنند که این فیلم نامه ها نیز مشروط 
به اینکه هیات بازبینی و داوری صلاحیت فیلم نامه را تائید 
کند از حمایت نیمه حرفه ای که زیر ۷۰ میلیون تومان است 

بهره مند خواهند شد.
عابدی گفت: همچنین درخصوص تولیدات فیلم اول کوتاه 
در  را  فیلم سازی  دوره های  باید  که  است  این  لازمه اش 
انجمن سینمای جوان گذرانده باشند و اینکه فارغ التحصیل 
رشته سینما از یکی از دانشگاه های سینمایی کشور باشند 

این حمایت از آن ها صورت می گیرد.

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

گردشگریموسیقی سینمای جهان

به عنوان  را  از ۷۵۰ میلیون دلار فروش، جایگاه خود  با بیش  فیلم »بتمن« 
پرفروش ترین فیلم جهان در سال ۲۰۲۲ حفظ کرد.

فروش فیلم سینمایی بتمن، محصول برادران وارنر پیکچرز و دی سی فیلمز، از 
سه چهارم یک میلیارد دلار عبور کرد و این فیلم موفق شد جایگاه خود را به عنوان 
پرفروش ترین فیلم سال ۲۰۲۲ در گیشه آمریکای شمالی و گیشه جهانی حفظ کند.
بتمن در آمریکای شمالی ۳۶۵ میلیون دلار و در گیشه بین المللی ۳۸۶ میلیون 
و ۱۰۰ هزار دلار فروش کرده و بدین ترتیب مجموع فروش آن در گیشه جهانی به 
۷۵۱ میلیون و ۱۰۰ هزار دلار رسید. جف گلداستاین، رئیس پخش داخلی استودیو 
برادران وارنر، در این باره گفت: واکنش خارق العاده ای که در سینماهای کشور شاهد 
بودیم گواهی بر قدرت ماندگار این ابرقهرمان برجسته و اشتهای سینمادوستان 
به تجربه فیلم های خوب روی پرده نقره ای است. ۱۰ بازار بین المللی که بتمن در 
آن ها بیشترین فروش را کرده است، عبارتند از: انگلیس )۵۳ میلیون و ۲۰۰ هزار 
دلار(، مکزیک )۳۰ میلیون و ۷۰۰ هزار دلار(، استرالیا )۲۷ میلیون دلار(، فرانسه )۲۵ 
میلیون و ۹۰۰ هزار دلار(،برزیل )۲۲ میلیون و ۶۰۰ هزار دلار(، چین )۲۲ میلیون و 
۵۰۰ هزار دلار(، آلمان )۱۸ میلیون و ۹۰۰ هزار دلار(، اسپانیا )۱۱ میلیون و ۸۰۰ هزار(، 

دلار ایتالیا )۱۱ میلیون و ۲۰۰ هزار دلار( و ژاپن )۱۰ میلیون دلار(.

والنتین سیلوستروف، معروف ترین آهنگساز زنده اوکراین، برای فرار از جنگ با 
روسیه، به آلمان پناهنده شد.

همزمان با آن که جنگ اوکراین و روسیه وارد دومین ماه خود می شود، والنتین 
سیلوستروف، آهنگساز مشهور اوکراینی، همچون میلیون ها تن از هموطنانش تن 

به پناهندگی و آوارگی داد.
اوایل ماه مارس بود که او و خانواده اش با اتوبوس از خانه شان در کی یف به لویو 

رفتند، از آنجا خود را از راه لهستان به برلین رساندند و در آنجا از جنگ پناه گرفتند.
حالا موسیقی ظریف و تسلی بخش سیلوستروف ۸۴ ساله برای مردم جنگ زده 

اوکراین اهمیت جدیدی پیدا کرده است.
کنستانتین سیگو، از دوستان این آهنگساز، می گوید: بمباران های پوتین 
حس  با  سیلوستروف  اما  است  کرده  ویران  را  موسیقی  و  خانه ها  مردم، 
شنوایی باورنکردنی خود دریافته است که چطور می توان به موسیقی حیاتی 

دوباره بخشید.
سیلوستروف که سال ۱۹۳۷ در کی یف متولد شد، در دهه ۱۹۶۰ با آهنگ های 
پیشروی خود که عرف های زیبایی شناختی جماهیر شوروی را به چالش می کشید، 

به شهرت رسید.

نمایشگاهی از آثار خوشنویسی با مضمون آیات قرآنی در موزه خط و کتابت میرعماد به 
مناسبت ماه مبارک رمضان، افتتاح شد.

نمایشگاهی شامل ۴۰ نسخه از نفیس ترین آثار قرآنی، ادعیه و احادیث شامل ۱۰ قرن 
هنر خوشنویسی از قرن چهارم هجری قمری تاکنون، روز دوشنبه در مراسمی با حضور 
استادان برجسته هنر خوشنویسی ایران و مدرسان و هنرجویان انجمن خوشنویسان 
ایران و تعدادی از مدیران ارشد وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، افتتاح 
شد. این آثار دربرگیرنده نمونه های ممتازی از خطوط کوفی، ثلث، نسخ، توقیع رقاع، 
ریحان، محقق و نستعلیق، به رقم خوشنویسان صاحب نامی چون یاقوت مستعصمی، 
احمد نیریزی، احمد شاملو، عبدالغفار، محمد هاشم، سید عباس سید احمدیان و 

میرعماد حسنی سیفی قزوینی است.
معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در این 
مراسم ضمن برشمردن برکات و ثمرات بی بدیل آیات الهی در رشد و شکوفایی اندیشه 
والای انسانی گفت: تقارن برگزاری این نمایشگاه با لیالی قدر در پیش رو را به فال نیک 
می گیریم و بی تردید جمع هنرمندان خوشنویس در این مراسم ارزشمند، اهمیت هنر 
خوشنویسی در کتابت این اوراق نفیس انسان ساز را بیش از پیش به ما یادآوری می کند 

که ارزش این هنر را بیشتر بدانیم.

معروف ترین آهنگساز اوکراین
 از این کشور گریخت

گشایش نمایشگاه خوشنویسی
 هزار سال کتابت قرآن 

بتمنِ 750 میلیون دلاری
 در صدرِ گیشۀ جهان!
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ورزشی
مخالفت فدراسیون فوتبال با برگزاری 2 دیدار دوستانه؛ با غنا و سنگال بازی نمی کنیم!

خطیب زاده، سخنگوی وزارت خارجه در نشست خبری گفت:  کارگروهی زیر نظر معاون اول رئیس جمهور شکل گرفته و 
وزارت خارجه عضوی از این کارگروه است. تلاش می کنیم در حوزه دیپلماسی ورزشی هرکاری که ممکن است را انجام 
دهیم. در دیدارهایمان با مقامات غنا و سنگال مذاکراتی را برای برگزاری دیدار دوستانه انجام دادیم ولی فدراسیون فوتبال 

برای دیدارهای دوستانه اهداف دیگری دارد.

درحاشیه

دریافتی ۶۶۷ میلیون تومانی عزیزی خادم 
در یک سال از فدراسیون فوتبال؛

میانگین ماهیانه 55 میلیونِ ناقابل!
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از تسنیم؛ رئیس معزول 
فدراسیون فوتبال در مدت یک سال علاوه بر حقوق، پاداش 
و مزایای دیگری هم گرفته و به صورت میانگین ماهیانه 
۵۵ میلیون تومان دریافتی داشته است. در ماجرای عزل 
فوتبال،  فدراسیون  ریاست  از  خادم  عزیزی  شهاب الدین 
مسائل زیادی مطرح بود و دلیلی برای عزل موقت او از 
سوی هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال شد. هیئت رئیسه ای 
که با تشکیل جلسه در روز 28 بهمن 1400 این تصمیم مهم 
را اتخاذ کرد تا عمر ریاست عزیزی خادم به یک سال )10 

اسفند( هم نرسد.
یکی از دلایل مطرح شده برای عزل عزیزی خادم از سوی 
هیئت رئیسه، عدم شفافیت مالی رئیس فدراسیونی بود که 
در شروع فعالیت های انتخاباتی اش وعده درآمد 10 میلیون 
دلاری داده بود، اما در زمان مدیریت یک ساله خود، جز 
استفاده از کمک های دولتی، نتوانست عایدی خاصی برای 
فوتبال داشته باشد. به نوعی کاشت عزیزی خادم در دوره 
ریاستش در فدراسیون فوتبال صفر بود، اما نکته مهم ماجرا 
برداشت او از فدراسیونی است که دوره سختی را به لحاظ 

اقتصادی پشت سر می گذارد.
دارد  قرار  تسنیم  خبرگزاری  اختیار  در  که  سندی  طبق 
بر  ریاستش  کوتاه  دوره  در  خادم  عزیزی  شهاب الدین 
فدراسیون فوتبال از اسفند 1399 تا اسفند 1400 مبلغ 3 
میلیارد و 60 میلیون ریال )306 میلیون تومان( به عنوان 
سؤال  است.  کرده  دریافت  جهانی  جام  به  پاداش صعود 
مهم این است که رئیس فدراسیون فوتبال در شرایطی که 
فدراسیون تحت مدیریتش با مشکلات اقتصادی دست و 
پنجه نرم می کند، چرا باید 306 میلیون پاداش صعود به 

جام جهانی دریافت کند؟
مبلغ حقوق و مزایای عزیزی خادم در دوره ریاستش در 
فدراسیون فوتبال، ماهیانه 26 میلیون و 549 هزار تومان 
بوده و در یک سال 303 میلیون و 753 هزار تومان دریافت 
معزول  رئیس  حقوق،  این  دریافت  کنار  در  است.  کرده 
فدراسیون فوتبال مبلغ 57 میلیون و 296 هزار تومان به 
عنوان کارانه و سایر مزایا در یک سال از فدراسیون فوتبال 

دریافت کرده است.
جمع مبالغ دریافتی عزیزی خادم از فدراسیون فوتبال به 
عنوان حقوق، مزایا، کارانه و همچنین پاداش صعود به جام 
جهانی 667 میلیون و 49 هزار تومان بوده که دریافت چنین 
مبلغی در یک سال، در نوع خود جالب توجه است. با توجه 
به ارقامی که در بالا به آنها اشاره شد، به طور میانگین، 
دریافتی ماهیانه عزیزی خادم از فدراسیون فوتبال مبلغ 55 

میلیون و 587 هزار تومان بوده است.
نکته جالب توجه در این سند بخش توضیحات آن است. 
در این بخش آمده که »پرداخت هزینه های ارزی سفرهای 
خارج از کشور به دلیل اینکه اسناد هزینه های آن نزد دیوان 
محاسبات می باشد در این جدول ارائه نشده است«. باید دید 
دریافتی های ارزی شهاب الدین عزیزی خادم چه میزان بوده 
است. عزیزی خادم در دوران ریاستش بر فدراسیون فوتبال، 
سفرهای متعددی به کشورهای مختلف انجام داد که یکی 
از سفرهای پر سر و صدای او، به لیتوانی بود. در کنار این 
سفر وی به آلمان و بلژیک هم سفر کرد که حواشی مختلفی 
به همراه داشت. او همراه تیم ملی هم به سفرهای مختلفی 
رفت و موضوع هزینه های ارزی وی همچنان باز و در حال 

پیگیری است.

توپ و تور

سوژه

در سایه حمایت مدیران باشگاه و کادرفنی تیم ها؛

بازگشت بسکتبال ذوب آهن به روزهای طلایی 

اعتراض فدراسیون کشتی به میزبانی مغول ها:

با غذا آب نمی دهند!

دنیای عجیبی است دنیای ورزش! در ادوار گذشته به 
ویژه در سال های گذشته، بسکتبال ذوب آهن با بازیکنان 
جواد  ساهاکیان،  اوشین  نظیر  نامداری  و  ملی پوش 
آرن  ایران(،  بسکتبال  فدراسیون  فعلی  )رئیس  داوری 
محمد  صداقت نیا،  پیمان  اکبری،  محمدرضا  داودی، 
سلیمانی،  سجاد  امجد،  محمد  باهران،  علی  ترابی، 
محمدرضا فلاحت، ایمان زندی، ارسلان کاظمی، بابک 
رقابت های لیگ  و... در عرصه  رامین هنرمند  نظافت، 
برتر کشور، احساس غرور می کرد و فخر می فروخت و 
با پوشیدن ردای قهرمانی در رده های سنی مختلف به 
جوانانش می بالید و تیم بزرگسالانش جزو سه تیم برتر 
بخاطر  برهه ای  در  بسکتبال  آهن  بود.  ایران  بسکتبال 
با حمایت  بود که  اسپانسر دچار بحران شده  نداشتن 
باشگاه و تلاش و زحمات فرزاد کوهیان مربی بادانش و 
فهیم بار دیگر در رقابت های لیگ برتر باشگاه های کشور 
پس از غلبه بر حریفان قدر خود به فینال صعود کرد، 
که در حال حاضر نیم نگاهی هم به مقام قهرمانی دارد.

را  خود  ورزشی  افتخارات  بیشترین  ذوب آهن  باشگاه 
و  خوش تکنیک  جوانان  مدیون  و  بسکتبال  مرهون 
متعصب بسکتبال دیار زاینده رود است. باشگاه ذوب آهن 
در  مردان  بخش  در  تیمداری  بر  علاوه  فصل  این  در 
لیگ برتر باشگاه های کشور که با مربیگری فرزاد کوهیان 
اتفاق  بانوان هم همین  در  و  کرده  پیدا  راه  فینال  به 
خوب رخ داده و یکپای فینال شده اند، از کار زیربنایی 
و سازندگی در رده های سنی نونهالان و نوجوانان هم 

غافل نمانده است. 
تمام  سنگ  هم  بانوان  بخش  در  ذوب آهن  باشگاه 
گذاشته که در سخنان خانم انیس یاوری مربی بدنساز 
تیم دسته اولی ذوب آهن بیشتر به حمایت باشگاه پی 
می بریم که با این تیم سهمیه حضور در لیگ برتر فصل 

آینده رقابت های بسکتبال بانوان را به دست آورده است .
انیس یاوری مربی بدنساز تیم بسکتبال بانوان با اشاره  
رقابت های  فینال  در  نماینده ذوب آهن  به حضور دو 
لیگ برتر و دسته یک مردان و زنان کشور اشاره دارد 
و می گوید: امسال یک فصل بسیار خوب و رویایی برای 
به  باشگاه  مردان  تیم  است.  بوده  ذوب آهن  بسکتبال 
سختی اما با شایستگی در فینال لیگ برتر حضور پیدا 
فینالیست  بدون شکست  بانوان هم  تیم  و  کرده است، 
مسابقات دسته یک شده و خود را آماده حضوری سرشار 

از انگیزه برای صعود به لیگ برتر می کند.

 یاوری اظهار می دارد: مسابقات لیگ دسته یک در ۴ گروه 
که در هر گروه ۴ یا ۵ تیم حضور داشتند، در دو منطقه 
شمال و جنوب برگزار شد، ذوب آهن اصفهان در منطقه 
جنوب حضور داشت و تمام مسابقات خود را تا رسیدن 
به فینال بدون باخت انجام داده است. ۴ تیم شیدای 
کردستان، مولتی کافه مشهد، نیشابور و ذوب آهن به 
نیمه نهایی رسیده بودند که بر اساس قرعه به مصاف 
نیشابور رفتیم، تیمی که فصل گذشته با برتری مقابل ما 
به قهرمانی رقابت های دسته دو رسید. امسال و در نیمه 
نهایی در دو بازی که با این تیم داشتیم در بازی اول با 
اختلاف زیاد موفق به شکست این تیم شدیم و در بازی 
دوم تنها با یک امتیاز اختلاف موفق به برتری شدیم و 
تیم شیدای کردستان با پیروزی ۲ بریک در مجموع ۳ 
بازی موفق به شکست مولتی کافه مشهد شد و بنابراین 

در فینال باید به مصاف نماینده کردستان برویم.

وی در خصوص زمان برگزاری بازی فینال گفت: زمان 
آن هنوز مشخص نیست، هر چند باشگاه ذوب آهن 
درخواست میزبانی داده است؛ اما به دلیل اینکه دیگر 
فینالیست به تازگی مشخص شده هنوز در این مورد 
پاسخی داده نشده است، فینال نیز به صورت ۲ برد از ۳ 

بازی و به صورت متمرکز برگزارخواهد شد.
فنی  کادر  در  حضور  سابقه  که  ذوب آهن  تیم  بدنساز 
نامی نو یکی دیگر از نمایندگان اصفهان در رقابت های 
گذشته لیگ برتر بسکتبال زنان را در کارنامه خود دارد، با 
مطلوب خواندن وضعیت بدنی و فنی بازیکنان تیم ذوب 
آهن گفت: تیم بانوان ذوب آهن با ترکیب کاملاً بومی 
سال گذشته و چند یار کمی تقویت شده است و در 
نظر داریم در پست یک از یک بازیکن غیربومی استفاده 
کنیم که در ابتدای فصل به دلیل نداشتن تمرینات پیش 
فصل آسیب دید و بنابراین حضورش در تیم کنسل شد، 
اما تمام بازیکنان تیم با تمریناتی که داشتند از لحاظ 
آمادگی بدنی و فنی بسیار آماده پیکار با تیم شیدای 

کردستان هستند.
وی ادامه داد: باتوجه به اینکه خانم شمس، سرمربی 
تیم از لیگ جوانان در کنار تیم بوده، رابطه بسیار خوبی 
با بازیکنان دارد و از نظر فنی بازیکنان در سطح بالایی 

هستند و این فصل نیز خانم کشفی به کادر اضافه شده 
است واکنون تیم وضعیت خوبی دارد و امیدوارم که این 
آمادگی ادامه دار باشد و بتوانیم دو بازی فینال را با توجه 
به اینکه تیم بسیار جوانی داریم، به خوبی بگذرانیم، 
ترکیب تیم را بازیکنان ۱۶ تا ۲۸ سال تشکیل داده اند و 
می توان گفت با میانگین سنی ۲۱ سال، تیم جوان و پر 

انگیزه ای داریم.
یاوری با بیان اینکه تمام دوران بچگی و بازی خود را در 
ذوب آهن گذرانده و این بازگشت  به روزهای درخشان، 
شیرینی خاصی برایش دارد، اضافه کرد: آخرین دوره ای 
که ذوب آهن در لیگ برتر تیم داشت، به  عنوان بازیکن 
در تیم بسکتبال بانوان حضور داشتم و بعد از انحلال آن 
به تیم نامی نو رفتم،ولی  از بچگی در تیم ذوب آهن 
بودم و کل زندگی ورزشی من رنگ و بوی ذوب آهن دارد 
و برای من این بازگشت به لیگ برتر خیلی خوشایند و 
حس بسیار خوبی دارد، اینکه زمانی در این تیم بازیکن 
بودم و حالا همراه این تیم در سمت مربی بدنساز حضور 
بسیار  برگشتیم،  برتر  لیگ  به  دوباره  و  ام  کرده  پیدا 
خوشحالم. وی افزود: در گذشته همین روند را با ذوب 
آهن از سطوح پائین شروع کرده بودیم و پله پله به لیگ 
برتر رسیدیم. مضاف براینکه اصفهان پتانسیل داشتن 
تیم های خوب در لیگ برتر بسکتبال را دارا می باشد که 
امیدوارم باشگاه ذوب آهن همچنان به حمایت های خود 
از بسکتبال بانوان ادامه دهد تا بتوانیم برای فصل پیش  
رو در لیگ برتر تیم خوبی ببندیم تا شایستگی بسکتبال 

اصفهان برای کسب قهرمانی را داشته باشیم.
وی با بیان اینکه امسال فصل بسیار خوبی برای بسکتبال 
ذوب آهن بوده، افزود: در فصل گذشته تیم مردان و زنان 
سپاهان به قهرمانی رسیدند، این فصل اتفاقات خوبی 
برای ذوب آهن در حال رخ دادن است، با این تفاوت 
که تیم های هر دو باشگاه  در لیگ دسته یک بودند و 
به لیگ برتر صعود داشتند، اما مردان ذوب آهن بعد از 
سال ها در فینال لیگ برتر قرار گرفته اند و بازی سختی 

در فینال دارند که برای آنها آرزوی موفقیت می کنیم.
یاوری در پایان تصریح کرد: به اعتقاد من امسال، سال 
زنده شدن بسکتبال ذوب آهن بود که  امیدوارم با کسب 
دو قهرمانی، پرونده این فصلِ بسکتبال باشگاه ذوب آهن 

بسته شود.

به  تورلیخانف  دولت  به  نامه ای  در  کشتی  فدراسیون 
میزبانی نامناسب مغولستانی ها از رقابت های قهرمانی 
که  مواردی  جمله  از  کرد.  اعتراض  آسیا  بزرگسالان 
فدراسیون کشتی در این نامه به تورلیخانوف متذکر شده 
است، اسکان تیم ایران در هتلی به نام بایناگول است 
که استانداردهای میزبانی در آن رعایت نشده و بنا بر 
گزارش های پزشک و متخصص تغذیه اعزامی به این 
مسابقات، با قید فوریت نیازمند بازنگری و پیگیری است.

هتل  این  رستوران  در  موجود  غذاهای  اساس  این  بر 
از تنوع و کیفیت مناسب برای کشتی گیران برخوردار 
نیست و آب معدنی که جزء اساسی ترین نیازهای هر 
نوشیدنی  گونه  و هیچ  ورزشکاری محسوب می شود 
دیگری نیز همراه با غذا توزیع نمی شود. نکته مهم اینکه 
اگر ورزشکاری تقاضای آب یا نوشیدنی دیگری را داشته 

باشد باید هزینه آن را به صورت مجزا پرداخت نماید.
این موضوع در حالی اتفاق افتاده که هر نفر مبلغ ۲۰۰ 

دلار برای هر روز اقامت در این هتل پرداخت کرده است و 
رفتار مسئولان هتل منطقی به نظر نمی رسد. تمامی این 
موضوعات در حالی رخ داده که هیچ نماینده یا مسئولی 
از فدراسیون مغولستان در هتل حضور ندارد تا سرپرست 

تیم بتواند این موارد را با وی در میان بگذارد.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی

حرف آخر

تنها شش هفته تا پایانِ رقابت های لیگ برتر باقی   مانده و 
حالا »فرهاد مجیدی« و »یحیی گل محمدی« در موقعیتِ 
مهم و حساسی قرار گرفته اند، پیچِ سرنوشت سازی که 
بیست ویکم،  لیگ  قهرمانِ  تعیینِ  بر  علاوه  بدون شک 
نیمکت  رویِ  را هم  دو سرمربی  این  آینده ی  می تواند 

استقلال و پرسپولیس تحتِ تاثیر قرار دهد.
پرسپولیس در رقابت های جام حذفی مغلوبِ آلومینیوم 

اراکِ مهدی رحمتی شد و استقلال در برابرِ 
تا  پذیرفت  را  شکست  مازندران  نساجی 
کامل  مسابقات  از  این دوره  در  شگفتی 
شود، اما کنار رفتنِ دو مدعی اولِ لیگ، 

آینده  را در شش هفته  شرایطِ قهرمانی 
داد،  خواهد  قرار  تحت الشعاع 

برای  لیگ  قهرمانی  مِن بعد 
و  مرگ  حکمِ  سرخابی ها 
زندگی دارد، چرا که از دست 
و  آسیا  از  پس  لیگ  رفتنِ 
تکمیلِ  معنای  به  حذفی، 

برای هر  یک فصلِ کابوس  وار 

یک از این دو تیم خواهد بود و در طرفِ مقابل، قهرمانی 
در لیگ۲۱، می تواند تداعی کننده یک پایانِ شکوهمند و 

درخشان باشد.
لیگ۲۱،  پایانِ  تا  شش هفته  فاصله  در  استقلال 
شش امتیاز از رقیبِ سنتی خود پیش است، اما بی تردید 
حریفانِ آینده ی این تیم نسبت به پرسپولیس، تیم های 
خود  نخستین بازی  در  آبی ها  هستند،  باکیفیت تری 
پس از تعطیلات، به مصافِ سپاهانِ نویدکیا خواهند 
رفت و سپس به ترتیب به مصافِ شهرخودرو، فولاد، 
آلومینیوم، مس رفسنجان و نفت مسجد سلیمان 
خواهند رفت که حداقل از ۶ بازی، ۴ دیدارِ دشوار 
ربیعی  محمد  مسِ  افتِ  البته  داشت،  خواهند 

و خستگی سپاهان و فولاد از بازگشتِ رقابت های 
آسیایی را هم در نظر گرفت، گرچه در هفته های 

پایانی، با توجه به کورسِ بقا در لیگ، بازی 
جدولی  پایین  تیم های  با 
نفت  و  شهرخودرو  چون 
هم  سلیمان  مسجد 

سختی های خاصِ به 
خود را خواهد داشت.

از طرفی پرسپولیسی ها در اولین دیدارِ خود، به مصافِ 
به  آن،  از  بعد  و  رفت  خواهند  تارتار  مهدی  ذوب آهنِ 
ترتیب با سپاهان، تراکتور، شهرخودرو و فجر سپاسی 
دیدار خواهند کرد، بی شک، حریفانِ پرسپولیس نسبت به 
استقلالی ها تا حدودی ساده تر به نظر می رسد، اما حتی 
با در نظر گرفتنِ سطحِ کیفیت رقبای آینده ی پرسپولیس، 
به  نسبت  دشوارتری  کارِ  گل محمدی  یحیی  شاگردانِ 
اختلافِ  داشت،  خواهند  قهرمانی  برای  آبی ها 
تقابلِ  و  جدول  با صدرِ  آن ها  شش امتیازی 
حیثتی و صدالبته دشوار با سپاهانِ خسته 
نویدکیا و تراکتور ساغلام و همچنین جدال 
با تیم های پایین  جدولی چون شهرخودرو و 
فجر سپاسی، کارِ پرسپولیسی ها را برای 

دبل هت تریک دشوارتر خواهد کرد.
سرنوشتِ  باید،  نهایت  در 
قهرمانی لیگ بیست و یکم چه 
با  استقلال  آیا  شد،  خواهد 
فرهاد به جام خواهد رسید یا 
پرسپولیس و یحیی به عنوان 

قهرمانی می رسند.

گزارش

»دنیای هوادار« از آمار ۶ بازی پایانی یک دهه 
اخیر سرخابی ها در لیگ برتر گزارش می دهد؛ 

اوجِ حساسیت و جذابیت
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایسنا؛ تیم فوتبال 
در  حضور  برای  را  خود  کار  حذفی،  جام  از  پس  استقلال 
مسابقات باقی مانده لیگ برتر آغاز کرده است. آبی پوشان 
پایتخت تا این جای کار با ۵۶ امتیاز در صدر مسابقات قرار 
قدرتمندی  با حریفان  بازی پیش روی خود  در ۶  و  دارند 
هم چون سپاهان و فولاد بازی خواهند داشت. این بازی ها 
موجب شده تا شاگردان فرهاد مجیدی هفته های پرچالشی را 
تا رسیدن به عنوان قهرمانی مقابل خود ببینند. در مقابل تیم 
پرسپولیس نیز هم چنان در تعقیب رقیب سنتی اش است و 
با ۶ امتیاز اختلاف نسبت به استقلال در جایگاه دوم جدول 
قرار دارد و در پی کسب ششمین مقام قهرمانی متوالی خود 

در رقابت های لیگ برتر است.
به همین بهانه سری به عملکرد سرخابی ها در ۶ بازی پایانی 
لیگ در دهه اخیر زدیم. بررسی آماری نشان می دهد که 
آبی پوشان پایتخت  در برخی فصول با از دست دادن امتیازات 
حساس در ۶ بازی پایانی لیگ برتر، قهرمانی این رقابت ها را 

از دست داده اند. 
در  با وجود تعلل  این در حالی است که پرسپولیس 
نهایت  در  برتر،  لیگ  پایانی  بازی   ۶ در  فصول  برخی 
توانسته در ۵ فصل اخیر مقام قهرمانی مسابقات لیگ 
 ۶ این  در  استقلال  فصل  بدترین  بیاورد.  دست  به  را 
بازی، به فصل ۹۴-۹۳ لیگ برتر بازمی گردد که آبی ها 
در نهایت لیگ را با رتبه ششم به پایان بردند. هم چنین 
بهترین فصل نیز به ۹۲-۹۱ بازمی گردد که در آن فصل 
شاگردان قلعه نویی عنوان قهرمانی مسابقات را به دست 

آوردند.
آمار آبی پوشان پایتخت در ۶ بازی پایانی لیگ در دهه اخیر 

به شرح زیر است:
۹۹-۱۴۰۰:  ۴ پیروزی - ۱ تساوی - ۱ شکست )رتبه ۳(

۹۸-۹۹: ۳ پیروزی - ۳ تساوی )رتبه ۲(
۹۷-۹۸: ۴ پیروزی - ۱ تساوی - یک شکست )رتبه ۳(

۹۶-۹۷: ۵ پیروزی - ۱ تساوی )رتبه ۳(
۹۵-۹۶: ۴ پیروزی - ۱ تساوی - ۱ شکست )رتبه ۲(

۹۴-۹۵:  ۲ پیروزی - ۲ تساوی - ۲ شکست )رتبه ۳(
استقلال در فصل ۹۵-۹۴ تا هفته بیست و هشتم رقابت های 
لیگ برتر در صدر جدول مسابقات قرار داشت اما یک شکست 
و یک تساوی در ۲ هفته پایانی کافی بود تا استقلال خوزستان 
و پرسپولیس گزینه نهایی قهرمانی مسابقات شوند و در نهایت 
استقلال خوزستان با تفاضل گل بهتر نسبت به سرخ پوشان، 

قهرمان لیگ شد.
۹۳-۹۴: یک پیروزی - ۳ تساوی - ۲ شکست )رتبه ۶(

۹۲-۹۳: ۲ پیروزی - ۱ تساوی - ۳ شکست )رتبه ۵(
مسابقات  ششم  و  بیست  هفته  تا  پایتخت  آبی پوشان 
صدرنشین لیگ بودند اما طی یک اتفاق عجیب، این تیم 
در ۴ هفته پایانی، متحمل سه شکست مقابل تیم های 
ملوان، تراکتور و نفت تهران شد و قهرمانی این رقابت ها 

را از دست داد.
۹۱-۹۲: ۳ پیروزی - ۲ تساوی - ۱ شکست )قهرمان(

۹۰-۹۱: ۴ پیروزی - ۲ تساوی )رتبه ۳(
همچنین آمار سرخ پوشان پایتخت در ۶ بازی پایانی لیگ در 

دهه اخیر به شرح زیر است:
۹۹-۱۴۰۰:  ۵ پیروزی - ۱ تساوی )قهرمان(

۹۸-۹۹: ۳ پیروزی - ۲ تساوی - ۱ شکست )قهرمان(
۹۷-۹۸: ۲ پیروزی  - ۴ تساوی )قهرمان(

۹۶-۹۷: ۲ پیروزی - ۱ تساوی - ۳ شکست )قهرمان(
۹۵-۹۶: ۳ پیروزی - ۱ تساوی - ۲ شکست )قهرمان(

۹۴-۹۵:  ۵ پیروزی - ۱ تساوی )رتبه ۲(
۹۳-۹۴: ۲ پیروزی - ۲ تساوی - ۲ شکست )رتبه ۸(

۹۲-۹۳: ۴ پیروزی - ۲ تساوی )رتبه ۲(
۹۱-۹۲: ۲ پیروزی - ۲ تساوی - ۲ شکست )رتبه ۷(
۹۰-۹۱:  ۱ پیروزی - ۱ تساوی - ۴ شکست )رتبه ۱۲(

»یحیی« و »فرهاد« در موقعیتِ حساس؛

پیچِ ســرنوشت سـاز

انهدام یک باند فساد در فوتبال؛ دستگیری افرادی که قصد تغییر نتایج بازی ها را داشتند
مسابقات مختلف فوتبال به مراحل پایانی و حساس خود نزدیک شده اند و در این راستا برخی از شیادان و کلاهبرداران به دنبال ایجاد 
جوی مسموم در فضای پاک فوتبال هستند. ارکان قضایی فوتبال با همکاری کارشناسان و دلسوزان فوتبال در سراسر کشور تمامی 
مسایل را رصد می کنند و  تمامی مسایل داوری و برگزاری مسابقات به دقت زیر ذره بین فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ قرار دارد، 

یک باند فساد در فوتبال که قصد ایجاد تغییر در نتیجه مسابقات از طریق وعده های دروغ به باشگا ه ها را داشتند دستگیر شدند.

لژیونرها

سوژه

آمار درخشان »مهدی«؛

طارمی، کین و امباپه را کنار زد!

نرخ گذاری و درجه بندی باشگاه ها در آینده نزدیک؛

تکذیب فعالیت باشگاه بدنسازی با شهریه چندصدمیلیونی در تهران

طارمی تاثیرگذارترین بازیکن شش لیگ معتبر فوتبال اروپا 
شد. مهدی طارمی دومین هت تریک فصل خود را در 
دیدار پورتو و پورتیموننزه انجام داد. داروین نونز، مهاجم 
اروگوئه ای تیم بنفیکا توانسته است با ۳ بار بیش ترین 

هت تریک را در لیگ پرتغال در این فصل داشته باشد. 
مهاجم ایرانی با زدن سه گل مقابل پورتیموننزه 

۱۸ گله شد و در رده دوم جدول گلزنان قرار 
گرفت. طارمی با پاس گلی که در دیدار 

به  توانست  داشت  پورتیموننزه  مقابل 
از  بعد  و  برسد  گل  پاس   ۱۳ رکورد 

رافا سیلوا، بازیکن بنفیکا در رده دوم 
با  باشد.  نیز جای داشته  این بخش 
این آمار مهدی طارمی در شش لیگ 
اسپانیا، آلمان، ایتالیا، فرانسه، پرتغال 
و انگلیس بیشترین تاثیرگذاری را روی 

گل داشته است.
لیگ  شش  در  بازیکنان  تاثیرگذارترین 

معتبر اروپایی
۱- مهدی طارمی ۱۲ بازی و ۱۹ گل و 

پاس گل

۲-کیلیان امباپه ۱۱ بازی و ۱۸ گل و پاس گل
۳- کریستوفر انکونکو ۱۲ بازی و ۱۸ گل و پاس گل

۴- هری کین ۱۵ بازی و ۱۵ گل و پاس گل
۵- دومینیکو براردی ۱۱ بازی و ۱۴ گل و پاس گل

۶- روبرت لواندوفسکی ۱۲ بازی و ۱۴ گل و پاس گل
۷- فابیو ویرا ۱۳ بازیو ۱۴ گل و پاس گل

۸- کریم بنزما ۹ بازی و ۱۳ گل و پاس گل
۹-داروین نونیز ۱۱ بازی و ۱۳ گل و پاس گل

۱۰- چیرو ایموبیله ۱۳ بازیو ۱۳ گل و پاس گل
۱۱- سون هیونگ مین ۱۳ بازی و ۱۳ گل و پاس گل

»آرش فرهادیان« - مدیرکل دفتر توسعه ورزش حرفه ای و 
امور باشگاه های وزارت ورزش و جوانان- در گفت وگو با پایگاه 
خبری وزارت ورزش و جوانان با اشاره به خبر منتشر شده در 
فضای مجازی در خصوص افتتاح باشگاه ورزشی بدنسازی با 
شهریه چندصد میلیونی در یکی از مناطق شمالی شهر تهران 
و دعوت از چند میهمان ورزشکار مشهور خارجی، عنوان کرد: 
این باشگاه هنوز مجوز فعالیت اخذ نکرده و مطالب منتشر 

شده کذب محض است.
وی با عجیب خواندن ارقام منتشر شده در خصوص شهریه 
این باشگاه، اظهارداشت: آنچه به عنوان مبلغ شهریه این 
باشگاه اعلام شده نجومی و بسیار عجیب است که منجر 
به سوالاتی برای مردم عزیزمان شده است. بلافاصله پس 
از انتشارخبر فوق، این موضوع را توسط اداره کل ورزش و 
جوانان استان تهران پیگیری کردیم و متوجه شدیم این 
باشگاه به تازگی برای اخذ مجوز فعالیت اقدام کرده اما هیچ 
مجوزی از سوی کمیسیون ماده ۵ برای این باشگاه صادر 
نشده است. ضمن اینکه تماسی با مسئول باشگاه مربوطه نیز 

داشتیم که وی افتتاح آن را تکذیب کرد.
وی در ادامه سخنانش با تاکید بر اینکه وزارت ورزش و 
از سرمایه گذاری بخش خصوصی در حوزه ورزش  جوانان 
استقبال می کند، اظهارداشت: به این مساله اعتقاد داریم که 
فعالیت بخش خصوصی باید به نحوی باشد که مردم بتوانند 
از امکانات و شرایطی که در سطح جامعه مهیا می شود به 
راحتی استفاده کنند. فرهادیان در بخشی دیگر از سخنانش 
به نرخ گذاری و درجه بندی باشگاهها در آینده نزدیک توسط 
اداره کل دفتر توسعه ورزش حرفه ای و امور باشگاه ها اشاره 
کرد و افزود: به این ترتیب در خصوص باشگاه ها پس از نرخ 
گذاری و درجه بندی تصمیم گیری می شود تا باشگاه های 
ورزشی با توجه به شرایط، امکانات و موقعیت مکانی در 
کشور، استان، شهرستان و حتی محله هایی که دایر می شوند، 
بتوانند به راحتی و در آرامش فعالیت کنند. وی در ادامه 
توضیحاتی را در خصوص لایحه نظام نامه باشگاه های ورزشی 
ارائه کرد و گفت: در تلاش هستیم با همکاری نمایندگان 
محترم در مجلس شورای اسلامی و کمیسیون فرهنگی و 

این لایحه مصوب شود  فراکسیون ورزش هرچه سریعتر 
پس از آن، نظارت باشگاه های ورزشی در سطح کشور به 
طور جدی پیگیری خواهد شد. مدیرکل دفتر توسعه ورزش 
حرفه ای و امور باشگاه های وزارت ورزش وجوانان با مهم 
خواندن بحث نظارت باشگاه های ورزشی بیان کرد: جلسات 
متعدد کارشناسی در این خصوص برگزار شده و تداوم خواهد 
یافت تا موضوع نظارت باشگاه های ورزشی در سطح کشور با 
همکاری ادارات کل به صورت جدی و اثر گذار انجام شود. 
همانگونه که در قانون به صراحت عنوان شده اگر باشگاهی 
نتواند مطابق قانون رفتار کند همانطور که کمیسیون ماده ۵ 
مجوز را صادر می کند در صورت رعایت نکردن قانون می تواند 

لغو مجوز هم برای آن باشگاه در پی داشته باشد.
فرهادیان در خصوص مشاهده تخلف در برخی باشگاههای 
ورزشی و نحوه ارائه آن توسط مردم خاطرنشان کرد: در استانها 
ادارات کل ورزش و جوانان و بازرسی ادارات کل می توانند 
نظرات و گزارش های مردم را دریافت کرده و در اسرع وقت 

رسیدگی و مورد پیگیری قرار دهند.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه
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